
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Grzegorza Wojciechowskiego

na 33. posiedzeniu Senatu
w dniu 14 maja 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra spraw wewnêtrznych i admini-
stracji Grzegorza Schetyny, do rzecznika praw obywatelskich Janusza Kochanowskiego oraz do general-
nego inspektora ochrony danych osobowych Micha³a Serzyckiego

Szanowni Panowie Ministrowie!
Zwracam siê do Panów w zwi¹zku z planami w zakresie wprowadzenia publicznego og³aszania wyro-

ków dla pijanych kierowców lub rowerzystów.
Chcia³bym zapytaæ o pomys³ podawania nazwisk pijanych kierowców i rowerzystów, skazanych

przez s¹d, do publicznej wiadomoœci w ich œrodowisku, na przyk³ad podczas odczytywania og³oszeñ pa-
rafialnych, czy te¿ w postaci og³oszeñ gminnych lub w innych formach.

Tytu³em wyjaœnienia dodam, ¿e nie broniê tutaj pijanych kierowców, co wiêcej uwa¿am, i¿ nale¿y ich
jak najsurowiej karaæ, ale chodzi mi o dobro ich rodzin, a w szczególnoœci dzieci. Wiadomo przecie¿, ¿e
tego typu og³oszenia wywo³aj¹ inn¹ reakcjê w œrodowiskach ma³ych, wiejskich i ma³omiasteczkowych,
gdzie ka¿dy zna siê od pokoleñ, a inn¹ w du¿ych miastach. Co z rodzin¹, dzieæmi takich kierowców? Czy
w ten sposób nie nara¿amy ich na poœmiewisko i upokorzenia ze strony s¹siadów, innych dzieci w szko-
le, a co za tym idzie na nies³uszne wykluczenie spo³eczne? Przecie¿ praktycznie ka¿dy przypadek pijane-
go kierowcy b¹dŸ rowerzysty nale¿a³oby rozwa¿yæ osobno. Kto mia³by decydowaæ o formie i sposobach
takich og³oszeñ? Z moich informacji wynika, i¿ niektóre prokuratury w Polsce stosuj¹ ju¿ tego typu for-
my kar. Czy by³y prowadzone badania dotycz¹ce wp³ywu tych og³oszeñ na rodziny i dzieci?

Zwracam siê zatem z proœb¹ do Panów Ministrów o udzielenie informacji.

Z powa¿aniem
Grzegorz Wojciechowski




